
 

 

Aan de Burgemeester en Wethouders van ’s-Hertogenbosch 

             ’s-Hertogenbosch, 03 april 2015   

 

Schriftelijke vragen m.b.t. huisbank(en) gemeente 's-Hertogenbosch 

 
Geacht	  College,	  
	  
Er	   is	  de	   laatste	   jaren	  veel	  aandacht	  voor	  het	  beleid	  dat	  banken	  voeren.	  Het	  gedrag	  van	  de	  
banken	  leidde	  tot	  een	  grote	  financiële	  crisis	  in	  2008	  waar	  onder	  meer	  de	  Grieken	  nu	  nog	  last	  
van	  hebben.	  De	  recente	  ontwikkelingen	  rond	  ABN-‐AMRO	  en	  feiten	  uit	  het	  boek	  'Dit	  kan	  niet	  
waar	   zijn'	   van	   Joris	   Luyendijk	   laten	   bovendien	   zien	   dat	   banken	   nog	   niets	   geleerd	   hebben.	  
Banken	  speculeren	  met	  ondoorzichtige	  producten,	  keren	  onverantwoorde	  bonussen	  uit	  en	  
investeren	  in	  ouderwetse	  sectoren	  die	  niet	  klaar	  zijn	  voor	  de	  toekomst.	  Ze	  investeren	  vaak	  in	  
zaken	   die	   GroenLinks	   onwenselijk	   vindt,	   zoals	   wapens,	   fossiele	   brandstoffen	   en	   er	   wordt	  
geen	   rekening	   gehouden	   met	   bijvoorbeeld	   dierenwelzijn	   of	   mensenrechten.	   Er	   is	   kortom	  
lang	  niet	  altijd	  sprake	  van	  ethisch	  bankieren.	  
	  
Het	  past	  niet	  bij	  een	  duurzame	  en	  sociale	  gemeente	  als	  ’s-‐Hertogenbosch	  om	  zaken	  te	  doen	  
met	  banken	  die	  niet	  ethisch	  verantwoord	  bankieren.	  Het	  investeren	  in	  fossiele	  brandstoffen,	  
wapens	   en	   andere	   zaken	   die	   dierenwelzijn,	   klimaat	   of	  mensenrechten	   kunnen	   schaden	   of	  
het	  uitkeren	  van	  extreme	  bonussen	  en	  loonsverhogingen	  is	  in	  strijd	  met	  het	  Bossche	  beleid,	  
ethiek	  en	  doelstellingen.	   
	  
Voor	  consumentenbanken	  wordt	  het	  bankieren	  de	   laatste	   jaren	  steeds	   transparanter	  door	  
onder	  meer	   de	   eerlijke	   bankenwijzer.1	   Consumenten	   kunnen	   zo	   kiezen	   voor	   een	   bank	   die	  
wel	   duurzaam	   is	   en	   een	   eerlijk	   bonussysteem	   hanteert.	   In	   deze	   onderzoeken	   wordt	   de	  
grootste	  bank	  voor	  Nederlandse	  (decentrale)	  overheden,	  de	  BNG,	  echter	  niet	  meegenomen.	  	  
	  
GroenLinks	  wil	   graag	  weten	  hoe	  het	  hiermee	  zit	  en	   zou	  willen	  dat	  de	  gemeente	  overstapt	  
naar	   een	  duurzamere	  bank	   als	   de	  BNG	  dat	   niet	   zou	   zijn.	  Daarom	  hebben	  wij	   de	   volgende	  
vragen:	  
	  

1. Doet	   de	   gemeente	   ’s-‐Hertogenbosch,	   naast	   zijn	   huisbank	   de	   BNG,	   ook	   zaken	   met	  
andere	  banken?	  Zo	  ja,	  welke?	  

	  
2. Wil	   u	   inzicht	   verschaffen	   in	   hoe	   de	   BNG	   scoort	   op	   de	   indicatoren	   en	   criteria	   die	  

gehanteerd	  worden	  door	  de	  eerlijke	  bankwijzer?	  	  
	  

	  
                                                        

1  http://www.eerlijkebankwijzer.nl 



	  
3. Is	  er	  onderzoek	  gedaan	  naar	  het	  ethisch	  verantwoord	  bankieren	  van	  de	  huisbank(en)	  

van	  de	  gemeente	  's-‐Hertogenbosch?	  Zo	  nee,	  is	  het	  college	  bereid	  dit	  te	  gaan	  doen?	  
Zo	  ja,	  wat	  waren	  de	  uitkomsten?	  

	  
4. Indien	  blijkt	  dat	  deze	  bank(en)	  niet	  goed	  scoren	  op	  de	  criteria	  van	  ethisch	  bankieren,	  

is	  het	  college	  dan	  bereid	  over	  te	  stappen	  naar	  een	  bank	  die	  goed	  scoort	  in	  de	  eerlijke	  
bankenwijzer?	  	  

	  
Namens	  de	  fractie	  van	  GroenLinks,	  
	  
Ufuk	  Kâhya	  
René	  Vonk 


